
Protokół Nr 36.2014
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które odbyło się 

w dniu 27 stycznia 2014 roku w godzinach 1330– 1515

Obrady  Komisji  otworzyła  Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska,  następnie 
prowadzenie obrad przejął Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji   w/g załączonej  listy    obecności;  na 
6 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 6.  W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Dyrektor Caritas Diecezji Ełckiej – Ks. Dariusz Kruczyński,
• Kierownik Domu dla Osób Bezdomnych i Najuboższych Monar-Markot – Nikodem 

Kemicer,
• Naczelnik Wydziału Edukacji  – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Katarzyna Podlecka,
• Komendant Straży Miejskiej – Krzysztof Skiba,
• radca prawny Urzędu Miasta – Zofia Pietkiewicz.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Spotkanie z przedstawicielami organizacji prowadzących noclegownie w Ełku.
4. Opinia do projektów uchwał:

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2014,
3) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zasad  zwrotu  wydatków  za  świadczenia  z  pomocy 

społecznej, będących w zakresie zadań własnych,
4) w  sprawie  podwyższenia  kwoty  dochodu  uprawniającego  do  zasiłku  okresowego  i 

celowego na zakup posiłku lub żywności,
5) w  sprawie  ustanowienia  wieloletniego  programu  osłonowego  w  zakresie  dożywiania 

„Pomoc Gminy Miasta Ełk w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020,
6) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  oraz  szczegółowych  warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania,

7) w sprawie zatwierdzenia rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 
użytecznych w Ełku na rok 2014,

8) innych  z  porządku  sesji  Rady  Miasta  zaplanowanej  na  dzień  28  stycznia  2014r  i 
dotyczących prac Komisji.

5. Projekt  oświadczenia  Rady  Miasta  Ełku  w  sprawie  opinii  do  wniosku  mieszkańców  o 
ustanowienie Jana Pawła II Patronem Miasta Ełku.

6. Propozycje do planu pracy Komisji na 2014 rok.
7. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją  porządku 

obrad.
Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  jednomyślnie,  poprzez  aklamację  przyjęli 



proponowany porządek obrad jw. 

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag do protokółu 

z poprzedniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 

protokół Nr 35.2013 z dnia 16 grudnia 2013 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  

Do punktu  3-ego 
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  co  robi  Straż  Miejska  przy  tak  dużych 

mrozach, jeśli chodzi o osoby bezdomne?
Komendant Straży Miejskiej Krzysztof Skiba – jest informacja, gdzie można skorzystać z 

pomocy,  gdzie znajdują się noclegownie.  Osoby bezdomne są informowane,  gdzie można 
skorzystać  z  ciepłego  posiłku  czy  herbaty.  Wielu  bezdomnych  przeniosło  się  teraz 
na klatki schodowe. Najczęściej bezdomni koczują w wieżowcach, a także w budynkach przy 
ul. Roosevelta. Jest taka para, która przy ul. Tuwima, która nocuje w namiocie.  

Ks.  Dariusz  Kruczyński  –  takie  działania  zadaniowo powinny wypełniać  pracownicy 
MOPS oraz GOPS.

Pan Nikodem Kemicer, kierownik noclegowni Monar-Markot powiedział,  że odwiedza 
miejsca, w których mogą przebywać osoby bezdomne. Wszyscy potrzebujący znajdą miejsce 
schronienia.  Często  jest  jednak  problem,  jak  w  przypadku  tej  pary  mieszkającej  pod 
namiotem. Załatwione było dnia nich miejsce w ośrodku w Garbasiu, ale nie skorzystali oni z 
tej oferty. Wygląda na to, że oczekują na media – chodzi o przydział mieszkania. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – jest to zadanie własne gminy, 
która dysponuje instytucjami, które w jej imieniu się tym problemem zajmują.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  powiedział,  że  proponuje  rozważenie 
dowożenia  gorącej  herbaty  czy  też  posiłku  koczującym  na  klatkach  czy  w  pustostanach 
osobom bezdomnym.

Pan  Nikodem  Kemicer  –  my  ze  swej  strony  dowozimy  gorącą  herbatę.  To  kwestia 
zasadności takiego działania, jeśli chodzi o gorące posiłki. Osobiście nie polecał by takiego 
działania, jest stołówka przy ul. Słowackiego.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – jaki jest stan obecny i potrzeby noclegowni 
działających w naszym mieście?

Ks.  Dariusz  Kruczyński  -  w  Ełku  działają  dwie  takie  placówki,  obie  są  na  dzisiaj 
zapełnione. Lokalowo i liczebnie dostatecznie te dwie noclegownie zabezpieczają potrzeby 
miasta.

Problemem jest  dofinansowanie.  Jest  to  zadanie  własne  samorządu  miejskiego,  które 
realizują  je  dwa  podmioty  niepubliczne.  Jesteśmy  restrykcyjnie  rozliczani  za  otrzymane 
dofinansowanie.  Natomiast problem osób bezdomnych jest przez cały rok nie tylko zimą. 
40% przebywających w naszej  placówce to sami  ełczanie.  Łącznie z noclegownią Monar 
Markot  będzie  to  już  60-70%  bezdomnych  osób  z  naszego  miasta.  Gdyby  nie  środki 
finansowe z innych źródło trudno byłoby nam funkcjonować. Udzielana pomoc jest doraźna, 
nie mamy programów systemowych wychodzenia z bezdomności, brakuje psychologa. O tym 
problemie  nie  powinniśmy  rozmawiać  tylko  w  okresie  zimowym  ale  spotykać  się  dużo 
wcześniej.  W 2013  roku  były  432  osoby,  które  pojawiały  się  noclegowni  na  jedną  noc. 
Z  domu  dziennego  pobytu  skorzystało  około  500  osób.  Pozostałe  samorządy  płacą  za 
bezdomnych korzystających z naszej noclegowni 500 zł za osobę na miesiąc. Nasza placówka 
jest niepubliczna. Wcześniej prowadzone zadanie przez Izbę Wytrzeźwień kosztowało miasto 
około  1,5  mln  zł.  Należałoby  zatem  pomyśleć  o  dołożeniu  około  300-400  tys.  zł,  by 
prowadzić cały zakres zadania przez placówki niepubliczne.

Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  – organizacje zajmujące się  pomocą osobom 
bezdomnych otrzymują  dotację  w ramach konkursów grantowych.  Jest  to  jednak zadanie 
własne gminy i powinny być na to pieniądze, które pozwalają działać przez cały rok.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  w  budżecie  miasta  są  pieniądze,  które  są 
w ramach konkursu grantów.



Ks.  Dariusz  Kruczyński  –  granty  powinny  pójść  na  takie  działania,  jak  programy 
pomocowe  czy  pomoc  psychologiczna.  Natomiast  środki  na  działalność  można  byłoby 
wyliczyć tak, jak miasto ustala stawkę np. za jednego psa w Schronisku dla Zwierząt . Ciężko 
nam utrzymać działalność, gdy otrzymujemy na cały rok 50 tys. zł. Wystąpiliśmy z pismem 
do MOPS podając ile kosztuje pobyt jednego bezdomnego miesięcznie. Jest to około 500 zł. 
W tej chwili ta cała rozmowa nie przynosi efektu. Powinniśmy rozmawiać o całorocznym 
realizowaniu zadania, które jest problemem dla nas wszystkich. Powinno to być rozliczenie 
wg osobo/dni.

Pan Nikodem Kemicer – w ubiegłym roku korzystających było 14 tys osobo/dni. Od 40-
60% osób  przebywających  w  noclegowni  Monar  Markot  to  mieszkańcy  naszego  miasta. 
Miasto swoim grantem zapewnia techniczne przetrwanie placówki. Pozostałe środki w postaci 
grantów, dotacji otrzymujemy z województwa i składanych projektów.

Radny Bogusław Wisowaty – może Prezydent  Miasta  pomyślał  o  możliwości  zmiany 
dofinansowania na osobo/dzień. Ponadto należy poczynić starania znalezienia odpowiedniego 
budynku na przeniesienie noclegowni Monar Markot.

Ks.  Dariusz  Kruczyński  –  nie  potrafimy  dzisiaj  rozwiązać  podstawowego  problemu. 
Miasto rozwiązało problem z bezdomnymi psami natomiast nadal jest problem z bezdomnymi 
ludźmi.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – w takiej czy innej formie finansowania musi być 
ogłoszony konkursu  jeśli  chodzi  o  organizacje  pozarządowe.  W tej  chwili  to  też  kwestia 
rozmowy ile brakuje i ewentualne zwiększenie kwotowo tego zadania. 

Jeśli chodzi o budynek dla Monar Markot – rozmawialiśmy z PKP w Gdańsku odnośnie 
tego budynku przy ul.  Sportowej.  Te rozmowy są bardzo trudne.  Na razie  udało się nam 
podpisać  aneks  odnośnie  obecnej  siedziby  Monar  Markot.  Jeśli  chodzi  o  rozważenie 
kwotowej stawki na dzień, trzeba to sprawdzić, czy jest to możliwe pod względem prawnym.

Ks.  Dariusz  Kruczyński  –  można  zlecić  zadanie  samorządu  dla  dwóch  organizacji. 
Natomiast  grant  jest  czymś  dodatkowym,  a  nie  ma  być  przeznaczony  na  realizację 
konkretnego zadania. Chodzi tutaj o rozwiązanie systemowe. 

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  jeśli  są  sygnały,  że  to  zadanie  jest  mocno 
niedofinansowane, to trzeba się temu przyjrzeć.

Ks. Dariusz Kruczyński – jest  to problem, który był  „odbijany” przez ostatnich 7 lat. 
Dlaczego  nie  rozmawialiśmy  o  tym  wcześniej.  Koszty  i  ilość  osób  bezdomnych  ciągle 
wzrasta. Powinniśmy rozmawiać o konkretnej stawce i taka kwota musi być zarezerwowana 
w budżecie miasta. Natomiast granty są uznaniowe nie zgodne z potrzebami.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – chciałby zaproponować konkretne spotkanie 
przedstawicieli noclegowni z Prezydentem Miasta, by omówić sprawy finansowe.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  zgłosił  wniosek   rozpoznanie 
potrzeb  organizacji,  które  w  imieniu  miasta  rozwiązują  problemy  bezdomnych,  w  celu 
udzielenia im realnej pomocy finansowej umożliwiającej skuteczne działanie.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – miasto może zlecać zadania własne tylko i wyłącznie w 
formie konkursów dla organizacji pozarządowych.
 
Komisja  w  głosowaniu  jawnym;  5  glosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  1  głosie 
„wstrzymującym”  wnioskuje  o  rozpoznanie  potrzeb  organizacji,  które  w  imieniu  miasta 
rozwiązują  problemy  bezdomnych,  w  celu  udzielenia  im  realnej  pomocy  finansowej 
umożliwiającej skuteczne działanie.

Do punktu  4-ego 
Członkowie Komisji przystąpili do omówienia i zaopiniowania projektów uchwał związanych 
z pracą Komisji. 
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027, który zawiera zmianę:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
A. Zmiany w roku 2014 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej



 a) zwiększa się dochody bieżące budżetu o kwotę 37 000 zł, w tym:
1) z  tytułu  dotacji  na  realizacje  nowego  projektu  „Ełckie  centrum  Aktywizacji 

i Streetworkingu” 4. 640 zł,
2) pozostałych środków na realizacje projektów z udziałem środków pochodzących z UE – 

32 360  zł  (Współpraca  w  zakresie  oszczędzania  energii  –  podejmowanie   decyzji 
w obszarze transgranicznym Litwy i Polski” – 32 213 zł, „Szybkowar dizajnu – wsparcie 
szkoleniowo – doradcze dla MŚP Warmii i Mazur w innowacyjnym rozwoju” – 147 zł,

b) zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 198 684 zł, w tym:
- wydatki bieżące o kwotę 42 684 zł (wydatki i projekt realizowany przez Park Naukowo – 
Technologiczny w Ełku – 147 zł,  projekt „Współpraca w zakresie oszczędzania energii  – 
podejmowanie  decyzji  w obszarze  transgranicznym Litwy  i  Polski”  – 37 897 zł,  projekt 
„Ełckie centrum Aktywizacji i Streetworkingu” – 4 640 zł),
-  wydatki  majątkowe  –  kwotę  156 000  zł  (Dokumentacja  projektowa  termomodernizacji 
budynku  Szkoły  Podstawowej  Nr  9  -  70 000  zł, projekt:  „Rozwój  turystyki  aktywnej 
płaszczyzną polsko – rosyjskiej współpracy” – 86 000 zł),
c) zmniejsza się przychody budżetu z tytułu wolnych środków o kwotę 161 684 zł, deficyt 
    będzie wynosił 153 224 zł,
B. w latach pozostałych: 
Zwiększenie  dochodów i  wydatków w 2015 r.  o  kwotę  3 320 zł,  w związku z  realizacją 
nowego przedsięwzięcia „Ełckie centrum Aktywizacji i Streetworkingu”
Zmniejsza się kwota zadłużenia Miasta o kwotę 6 mln zł oraz obciążenia budżetu z tytułu 
spłat w latach 2024 – 2026. Odstąpiono od zaciągnięcia planowanego kredytu w 2013 r. 
2. w załączniku nr 2 do uchwały (przedsięwzięcia): 
Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pn: „Ełckie centrum Aktywizacji i Streetworkingu” 
 – dział 853 rozdział 85395, które jest w całości finansowane ze środków pochodzących 
z UE oraz budżetu państwa.
    Przedsięwzięcie realizowane będzie w latach 2014 – 2015, wartość projektu 7 960 zł.  

2)   Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie 
Miasta Ełku na 2014 rok w części dotyczącej prac Komisji. Proponowane zmiany obejmują:
I)  w zakresie  dochodów i  wydatków realizowanych i  nadzorowanych przez  Wydział 
Strategii i Rozwoju
1. Projekt: „Współpraca w zakresie oszczędzania energii – podejmowanie decyzji w obszarze 
transgranicznym Litwy i Polski” – dział 801 rozdział 80101 

Zmiana  dotyczy  wydatków  bieżnych  projektu  „Współpraca  w  zakresie  oszczędzania 
energii  –  podejmowanie  decyzji  w  obszarze  transgranicznym  Litwy  i  Polski”,  który 
realizowany  jest  od  2013  r.  i  zostanie  zakończony  do  końca  marca  2014  r.  Projekt 
współfinansowany w 85 % ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w 
ramach Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska 2007 – 2013

W związku z tym, że nie wszystkie planowane do realizacji  w 2013 r. zadania zostały 
zrealizowane,  należy  przenieść  planowane kwoty na  2014 r.,  udział  własny w wysokości 
5 684 zł z wolnych środków. W ramach planu wydatków 2014 r. zostaną dokonane zakupy 
odzieży i sprzętu sportowego dla dzieci – uczestników programu, odbędzie się konferencja w 
Alytusie, zostaną zorganizowane zawody sportowe.
II) w zakresie  dochodów i  wydatków realizowanych i  nadzorowanych przez  Wydział 
Spraw Społecznych 

Zwiększeniu dochodów i wydatków w budżecie miasta w Dziale 853 Rozdziale 85395 o 
kwotę  4.640  zł.  Przedmiotowa  zmiana  spowodowana  jest  uzyskaniem  rekomendacji  do 
dofinansowania  na  2014  rok  projektu  partnerskiego  „Ełckie  Centrum  Aktywizacji  i 
Streetworkingu” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII, Działanie 
7.2, Poddziałanie 7.2.1. 

Zadanie realizowane będzie na podstawie umowy partnerskiej zawartej pomiędzy Gminą 
Miastem  Ełk  –  Miejskim  Ośrodkiem  Pomocy  Społecznej  w  Ełku  a  Stowarzyszeniem 
„ALTERNATYWA”.  Na realizację  zadania  Miejski  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w Ełku 



otrzyma  od  instytucji  pośredniczącej  na  2014  rok  dofinansowanie  w  kwocie  4.640  zł 
(płatność ze środków europejskich w kwocie 3.944 zł, dotacja celowa z budżetu krajowego w 
kwocie  696  zł).  Przyjęcie  ww.  zmian  umożliwi  skuteczne  podpisanie  umowy  o 
dofinansowanie.
III) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Zespół Inwestycji:
2. Dokumentacja projektowa termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej Nr 9 
- dział 801 rozdział 80101 § 6050
Wprowadzenie  do  budżetu  Miasta  na  2014  rok  nowego  zadania  inwestycyjnego  i 
przeznaczenie na ten cel kwoty 70 000 PLN.
Powyższa  kwota  przeznaczona  zostanie  na  opracowanie  dokumentacji  projektowej 
termomodernizacji  Szkoły  Podstawowej  nr  9  w  związku  z  przygotowaniem  projektu  do 
aplikacji o dofinansowanie wymiany instalacji c.o. i węzła cieplnego.
Zwiększenie wydatków na o kwotę 70 000 PLN proponuje się pokryć z wolnych środków.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,  w 
głosowaniu wzięło udział 6 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 6 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały   w sprawie   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta 
Ełku na lata 2014-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  6  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie Miasta Ełku na 2014 
rok. 

3,  4,  5,  6,  7)  Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Katarzyna  Podlecka  omówiła 
następujące projekty uchwał:
-  projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z 
pomocy  społecznej,  będących  w  zakresie  zadań  własnych  -  z końcem 2013 r. przestała 
obowiązywać ustawa z dnia 29 grudnia 2005 r. o ustanowieniu programu wieloletniego 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. W latach poprzednich, z pomocy w formie posiłku 
rocznie korzystało kilkaset osób i rodzin, w tym uczniowie uczęszczający do szkół. 

Zmienione od stycznia 2014 r. przepisy (Uchwała Nr 221 Rady Ministrów z dnia 10 
grudnia 2013 r.) w sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania finansowego 
gmin w zakresie dożywiania mogą znacznie ograniczyć możliwość przyznawania świadczeń 
w formie posiłku. Mając na uwadze konieczność zapewnienia pomocy w tej formie dla osób 
dotychczas z niej korzystających, zasadnym jest dostosowanie obowiązującej uchwały do 
wymagań ww. programu.

Dotychczasowe zapisy uchwały Nr XX.93.2011 Rady Miasta Ełku z dnia 30 sierpnia 2011 
r. pozwalały osobom, których dochód nie przekraczał 100% kryterium dochodowego 
korzystać z pomocy bezpłatnie. Przy dochodzie od 101% do 200% kryterium dochodowego, 
odpłatność za posiłek wynosiła 50% ceny posiłku, a przy dochodzie na osobę powyżej 200% 
kryterium dochodowego, odpłatność za posiłek wynosiła 100% ceny posiłku.

Proponowane zmiany pozwolą osobom, których dochód nie przekracza 150% kryterium 
dochodowego korzystanie z pomocy w ramach programu bezpłatnie, przy dochodzie na osobę 
od 151% do 200% kryterium dochodowego, odpłatność za posiłek wyniesie 50% ceny 
posiłku, przy dochodzie na osobę powyżej 200% kryterium dochodowego, odpłatność 
z posiłek wyniesie 100% ceny posiłku.

Przedłożony projekt uchwały po przyjęciu przez Radę Miasta podlega ogłoszeniu 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko - Mazurskiego i wchodzi w życie po 
upływie 14 dni od ogłoszenia. Aby umożliwić korzystanie z pomocy w ramach programu 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 od 1 stycznia 2014 r., 
proponujemy aby uchwała miała moc obowiązującą od 1 stycznia 2014 r. Możliwość taką daje 
art. 5 ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych (Dz. U. z 
2011r. Nr 197,  poz. 1172).  



-  projekt  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kwoty  dochodu  uprawniającego  do  zasiłku 
okresowego  i  celowego  na  zakup  posiłku  lub  żywności  -   z końcem 2013 r. przestała 
obowiązywać ustawa z dnia 29 grudnia 2005 r.   o ustanowieniu programu wieloletniego 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 

Zmienione  od stycznia  2014 r.  przepisy (Uchwała Nr 221 Rady Ministrów z dnia  10 
grudnia 2013 r.)  w sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania finansowego 
gmin w zakresie dożywiania spowodować mogą, że nie wszystkie dotychczas korzystające 
osoby z zasiłku okresowego i celowego na zakup posiłku lub żywności,  pomoc taką będą 
mogły nadal otrzymywać.  

Aby podopieczni MOPS mogli korzystać z ww. świadczenia zasadnym jest podwyższenie 
kwoty  dochodu uprawniającego  do zasiłku  okresowego i  celowego na  zakup posiłku  lub 
żywności i przyjęcie przez Radę Miasta Ełku uchwały regulującej tę kwestie. 

Przedłożony projekt uchwały po przyjęciu przez Radę Miasta podlega ogłoszeniu      w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko - Mazurskiego i wchodzi w życie po 
upływie 14 dni od ogłoszenia. Aby umożliwić korzystanie z pomocy w ramach programu 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 od 1 stycznia 2014 r., 
proponujemy aby uchwała miała moc obowiązującą od 1 stycznia 2014 r. Możliwość taką daje 
art. 5 ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych (Dz. U. z 
2011r. Nr 197,  poz. 1172).

-  projekt  uchwały w sprawie  ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania „Pomoc Gminy Miasta Ełk  w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 -  przyjęty 
przez  Radę  Ministrów  wieloletni  program  wspierania  finansowego  gmin    w  zakresie 
dożywiania  „Pomoc  państwa  w  zakresie  dożywiania”  na  lata  2014-2020  ma  na  celu 
ograniczenie  m.in.  zjawiska  niedożywienia  dzieci  i  młodzieży.  Program  ten  przewiduje 
wsparcie gmin, które w szczególnie uzasadnionych przypadkach, będą udzielały pomocy, gdy 
uczeń  albo  dziecko  wyraża  chęć  zjedzenia  posiłku  a  odpowiednio  dyrektor  szkoły  lub 
przedszkola informuje ośrodek pomocy społecznej o potrzebie udzielenia pomocy w formie 
posiłku. 

Przy czym liczba dzieci i uczniów, którym ma być udzielona pomoc w ww. sposób, nie 
może przekroczyć 20 % liczby i uczniów dożywianych w szkołach i przedszkolach na terenie 
gminy w poprzednim miesiącu kalendarzowym. 

Warunkiem przyznania takiej pomocy, bez wydania decyzji administracyjnej przyznającej 
posiłek oraz bez przeprowadzania rodzinnego wywiadu środowiskowego, jest przyjęcie przez 
gminę  odpowiedniego  programu  osłonowego,  o  którym  mowa  w  ustawie   o  pomocy 
społecznej, który takie rozwiązania na terenie gminy będzie przewidywał. Ponadto ustawa o 
pomocy społecznej daje możliwość tworzenia i realizacji programów osłonowych o zasięgu 
gminnym. 

Wydatki  na  żywność  pochłaniają  znaczną  część  środków  finansowych  będących 
w  dyspozycji  osób  i  rodzin,  pogarszając  standard  ich  życia,  a  tym  samym  ograniczając 
możliwość  zabezpieczenia  podstawowych  potrzeb  życiowych.   W związku  z  powyższym 
podjęcie stosownej uchwały jest uzasadnione.

Przedłożony projekt uchwały po przyjęciu przez Radę Miasta podlega ogłoszeniu w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko - Mazurskiego i wchodzi w życie  po 
upływie   14 dni od ogłoszenia. Aby umożliwić korzystanie z pomocy w ramach programu 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 od 1 stycznia 2014 r., 
proponujemy aby uchwała miała moc obowiązującą od 1 stycznia 2014 r. Możliwość taką 
daje art. 5 ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych 
(Dz. U. z 2011r. Nr 197,  poz. 1172).

W związku z powyższym proszę o wprowadzenie do porządku obrad najbliższej sesji Rady 
Miasta Ełku projektu uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie zasad zwrotu wydatków za 
świadczenia z pomocy społecznej, będących w zakresie zadań własnych.



-  projekt uchwały  zmieniający uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania 
i  odpłatności  za usługi  opiekuńcze i  specjalistyczne usługi  opiekuńcze oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania 
– w związku ze wzrostem roboczogodziny usług opiekuńczych z 16,68 zł na 18,41 zł zachodzi 
potrzeba zmiany uchwały nr XXI/198?04 Rady Miasta Ełku z dnia 31 maja 2004 r. W sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 
opłat, jak również trybu ich pobierania.

Z usług opiekuńczych, realizowanych w ramach zadań własnych przez Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej rocznie korzysta 148 osób, z czego 138 ponosi odpłatność na zasadach 
określonych w obecnie obowiązującej uchwale. W większości są to osoby samotne i samotnie 
gospodarujące o niewysokich dochodach, mieszczących się w przedziale 1100-1500 zł.

-  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania 
prac społecznie użytecznych w Ełku na  2014r. - zgodnie z art. 73A ustawy z dnia 20 kwietnia 
2004 r. o promocji zatrudnienia   i instytucjach rynku pracy (Dz. U. Nr 99, poz. 1001), na 
wniosek gminy starosta może skierować bezrobotnego bez prawa do zasiłku korzystającego ze 
świadczeń  z  pomocy społecznej  do  wykonywania  prac  społecznie  użytecznych  w miejscu 
zamieszkania lub pobytu w wymiarze 10 godzin tygodniowo. 

Wykonywanie  prac  społecznie  użytecznych  w naszym  mieście  odbywać  się  będzie  na 
rzecz Miasta Ełku, na podstawie porozumienia zawartego między Starostą Ełckim a Gminą 
Miastem  Ełk.  Starosta  refundować  będzie  gminie  ze  środków  Funduszu  Pracy  do  60% 
minimalnej kwoty świadczenia przysługującego bezrobotnym.

Podstawą zorganizowania prac społecznie użytecznych na terenie Miasta Ełku w 2014 r. i 
zawarcia  porozumienia,  jest  sporządzenie  planu  potrzeb  w  zakresie  wykonywania  prac 
społecznie  użytecznych  i  na  jego  podstawie  opracowanie  wniosku  i  przekazanie  go  do 
Powiatowego Urzędu Pracy w terminie do dnia 31 stycznia 2013 r. 

Plan potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w Ełku na rok 2014 
stanowi załącznik do przedłożonej uchwały.

Przewidywany plan prac społecznie użytecznych w Mieście Ełku na rok 2014:
- 45 osób x 43 godziny miesięcznie x 10 miesięcy = 19 350 godzin.
- 19 350 godzin x 8,00 zł z 1 h  =   154 800 zł
- refundacja z PUP (60%)         =     92 880 zł
                                             ----------------
- wkład własny gminy             =     61 920 zł

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał, 
w głosowaniu wzięło udział 5 radnych.

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zasad  zwrotu  wydatków  za 
świadczenia z pomocy społecznej, będących w zakresie zadań własnych.

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie pozytywnie projekt uchwały w sprawie podwyższenia 
kwoty  dochodu  uprawniającego  do  zasiłku  okresowego  i  celowego  na  zakup  posiłku  lub 
żywności.

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 
zakresie dożywiania „Pomoc Gminy Miasta Ełk  w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  szczegółowych  warunków 
przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 
ich pobierania.



Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  planu  potrzeb  w  zakresie 
wykonywania prac społecznie użytecznych w Ełku na  2014r.

Do punktu  5-ego 
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  powiedział,  że  23  grudnia  ubiegłego  roku  do 

Prezydenta Miasta wpłynął wniosek podpisany przez 4 144 mieszkańców Ełku o wszczęcie 
procedury ustanowienia Jana Pawła II patronem Miasta Ełku. 

Został przygotowany projekt postanowienia, do którego, po posiedzeniach Komisji została 
zgłoszona autopoprawka – projekt postanowienia z poprawkami w załączeniu do protokołu.
Komisja  zapoznała  się  z  projektem  oświadczenia  Rady  Miasta  Ełku  w  sprawie  opinii  do 
wniosku mieszkańców o ustanowienie Jana Pawła II Patronem Miasta Ełku – nie wniesiono 
uwag.

Do punktu  6-ego 
 Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zaproponował  następujące  tematy,  jako 
propozycje do planu pracy Komisji na 2014 rok:
− Informacja dotycząca funkcjonowania Schroniska dla Zwierząt..
− Spotkanie z Komendantem 108 Szpitala Wojskowego w Ełku i bieżąca działalność szpitala 

„Pro-Medica” - można to zrobić na jednym posiedzeniu Komisji.
− Zabezpieczenie medyczne w szkołach.
− Na m-c maj Informacja dotycząca  działalności placówek realizujących zadania z pomocy 

społecznej: noclegownia św. Ojca Pio przy ul. Kościuszki,noclegownia Monar Markot.
− Sprawozdanie  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  za  rok  2013r.  i 

bieżąca działalność MOPS pod kątem pomocy najuboższym i rodzinom dysfunkcyjnym.
− Mieszkalnictwo socjalne - stan aktualny oraz perspektywy. 
− Potrzeby w zakresie realizacji zadań  inwestycyjnych szpitala „Pro-Medica”  na 2015 rok.
− Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Ełku na 2015 rok i inna bieżąca działalność 

Komisji.
Radny Bogusław Wisowaty zaproponował:
Wizytę Komisji w placówkach realizujących zadania z pomocy społecznej - Oratorium.

 Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zaproponował  do  rozważenia  propozycję 
organizacji  balu  charytatywnego  pod  patronatem  Prezydenta  Miasta  przed  zakończeniem 
kadencji tej Rady Miasta.
Propozycja  planu  pracy  zostanie  przedłożona  członkom  Komisji  do  zatwierdzenia  na 
następnym posiedzeniu Komisji.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – w związku z problemami  noclegowni dobrze 
byłoby wiedzieć ile pieniędzy na noclegownię otrzymał Monar Markt i noclegownia „Ojca 
Pio”, łącznie z środkami przekazywanymi przez MOPS.

Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka – my poprzez MOPS 
płacimy po 200 zł za bezdomnego mieszkańca naszego miasta. Przygotuje taką informację.

Do punktu  7-ego 
 W tym punkcie nie wniesiono dodatkowych tematów pod obrady Komisji.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
  Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

